
 

 

Folketingets Sundheds- og Ældreudvalg har den 14. april 2016 stillet følgende 

spørgsmål nr. 20 (L 143) til sundheds- og ældreministeren, som hermed besvares.   

 

Spørgsmål nr. 20:  

”Vil ministeren kommentere oplægget fra Høreforeningen på mødet i Sundheds- og 

Ældreudvalget den 12. april 2016, jf. L 143 – bilag 4, og vil ministeren herunder rede-

gøre for, hvorfor dette område ikke er med i lovforslaget, og hvad ministeren vil gøre 

ved de lange ventetider på området?” 

 

Svar: 

Det fremgår af oplægget fra Høreforeningen, at Høreforeningen finder, at behand-

lingskrævende høretab bør omfattes af behandlingsretten. 

 

Formålet med lovforslaget har ikke været at udvide de områder, der i dag er omfattet 

af udvidet frit sygehusvalg på behandling. Den nuværende begrænsning blev fastsat 

ved indførelsen af udvidet frit sygehusvalg i 2002. Høreapparatområdet er reguleret 

anderledes end de øvrige områder, da der er mulighed for høreapparatbehandling 

med tilskud i privat regi, også hvis der ikke er ventetid i det offentlige. Derudover er 

ventetid til høreapparatbehandling et af de emner, der behandles i den evaluering af 

høreapparatområdet, som ministeriet i øjeblikket er ved at udarbejde. Jeg vil derfor 

afvente denne, inden jeg tager stilling til eventuelle initiativer på området. 

 

 

 

 

Med venlig hilsen 

 

 

 

Sophie Løhde      /      Tove Kjeldsen 

 

Folketingets Sundheds- og Ældreudvalg 

Holbergsgade 6 
DK-1057 København K 

 
T +45 7226 9000 
F +45 7226 9001 

M sum@sum.dk  
W sum.dk 
 

 
Dato: 21. april 2016 
Enhed: Sygehuspolitik 

Sagsbeh.: SUMTK 
Sagsnr.: 1600691 
Dok. nr.: 70643 
 

Sundheds- og Ældreudvalget 2015-16
L 143 endeligt svar på spørgsmål 22
Offentligt


